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1. Mötet förklaras öppnat och de närvarande ropas upp. 

 

2. Dagordning godkänns med inkomna tillägg under övrigt. 

 

3. Information från anhörigkonsulent, samt från syn- och 

hörselinstruktör. 

Anhörigkonsulent informerar kort om kommande aktiviteter. Program kommer att 

skickas ut till alla medlemmar över e-post.  

Syn- och hörselinstruktör informerar om evenemangskalendern. Den har skapats för 

hälsofrämjande åtgärder, och man kan marknadsföra aktiviteter via den. Se länk nedan: 

Evenemangskalender | Nacka kommun 

4. Information från omsorgsenheten´ 

Enhetschef Helena Lindenius redogör för information från Omsorgsenheten.  

• Högre kvalitet på boenden är i fokus. 

https://www.nacka.se/pa-gang-i-nacka/
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• Handikappforum har blivit tillgänglighetsforum. 

• Redogörelse för budgetläget. Bland annat finns ny lagstiftning för 

personlig assistans där Försäkringskassan tagit över. Efter att 

omsorgsenheten lagt ut för kostnader under en tid har man nu fått 

tillbaka pengar. Inflation har lett till ökade kostnader. 

• Indikatorer som rör Omsorgsenhetens arbete gås igenom. Kommunen 

mäts på indikatorer som rör kvalitet och kostnadseffektivitet, man 

jämförs med vissa s.k. jämförelsekommuner.  

Tillgänglighetsrådets representanter frågar hur nöjdhet mäts. Svaret från 

enhetschef är att de frågor som gäller brukarnas nöjdhet ställs i 

brukarundersökningar och de som rör anordnare ställs till de anordnare 

som är upphandlade eller med i Nackas kundval. 

• Innehållet i 2023 års kvalitetsberättelse rör t.ex. IPS som är en insats 

som riktar sig till socialpsykiatrin, öppnade möjligheter för personer som 

omfattas av LSS att prova på annat arbete, säkerställande av 

direktupphandlingar så att dessa är korrekt gjorda, översyn över 

vräkningsförebyggande arbete. 

Fråga kommer närvarande representant om vad som erbjuds personer 

som riskerar vräkning. Där nämns t.ex. bosökarstöd som en insats som 

omsorgsenheten bidrar med. Nacka kommun erbjuder också skuld och 

budgetrådgivare. Önskar man ta del av mer av det som görs kring 

vräkningsförebyggande så kan man läsa om detta i årsberättelsen. 

• Statsminister och socialminister varit på besök  

 

Se länk nedan till mål och budget 2022-24 

Mål och budget | Nacka kommun 

Se även PowerPoint från omsorgsenheten som visades under rådet som bilaga  

 

5. Uppföljning av workshop 

En workshop hölls den 17 april 2023, när man pratade om vad tillgänglighetsrådet skulle 

ha på sin agenda och användas till.  

Ordförande gick igenom punkter som lyfts som önskemål under work-shopen och hur 

de hanterats under 2023.  

Det finns ett önskemål om att tillgänglighetsrådet ska användas i högre utsträckning som 

en rådgivande funktion i frågor som rör kommunens planer generellt och som har 

betydelse för tillgängligheten. 

Några förslag som framkommer: 

https://www.nacka.se/kommun--politik/ekonomi-och-statistik/mal-och-budget/
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• Ordna en politkerhearing där medlemmar från organisationerna bjuds in. 

• Motionera till politikerna att man önskar att tillgänglighetsperspektivet ska finnas 

med i allatjänsteskrivelser. 

• Att representanter i rådet samlas tätare med egna organiserade möten mellan de 

råd som anordnas av omsorgsenheten för att få till fler möten. 

Enhetschef för omsorgsenheten och ordföranden tar med sig frågan om vilken funktion 

tillgänglighetsrådet ska ha och försöker lyfta den uppåt. Frågan kring hur man arbetar 

med tillgänglighetsråd i andra kommuner diskuteras och det verkar finnas en stor 

variation.  

Det som allmänt nämns som viktigt är att rådet vill komma in tidigare i frågor som 

hanteras av kommunen och berör dem. Det finns en risk att tillgänglighetsrådet 

legitimerar beslut men inte får ett riktigt inflytande. Tillgänglighetsrådet ska representera 

andra med funktionsvariation och bidra i frågor där det får en viktig betydelse i form av 

en rådfrågande funktion. 

Ett konkret önskemål är att kommunen presenterar en fråga som representanterna kan ta 

med till sina föreningar och sedan återkomma med input från dess medlemmar. Om det 

blir substantiella frågor så kan man ha fler möten och de skulle kunna administreras av 

representanterna i rådet själva, t.ex. genom digitala möten.  

6. Frågor från förra mötet 

• Det finns en visselblåsartjänst i Nacka. 

• Vallokal  

Valberedning har lyssnat på synpunkter om tillgänglighet i 

vallokaler och åtgärdat dessa. Den enda punkt man inte lyckats 

lösa är att rösta helt anonymt i vallokal i de fall man är synskadad. 

Det finns ett fortsatt önskemål om att få reda på mer konkret vad 

som gjorts från representanterna i rådet. 

• Det pågår ett arbete med handikappolicyn. Tillgänglighetsrådet 

önskar att de tillfrågas innan den nya handikappolicyn klubbas. 

 

 

6. Övriga frågor 

• Enkelt avhjälpta hinder 

DHR har skapat en websida via vilken man kan rapportera in enkelt 
avhjälpta hinder. Se länk nedan. 

https://www.bortmedhindret.se/ 

https://www.bortmedhindret.se/
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• Fråga kom upp ifall rådets representanter kan godkänna att vi bjuder in 
via e-post till råden på ett sådant sätt att de kan se varandras mejladresser. 
Ingen av de närvarande hade något emot detta. Inbjudningar och 
information som rör råden kommer därför att tillsvidare skickas ut via 
mejl med synlig kopia till samtliga representanter.  

 

7. Nästa möte 

Måndagen den 13 maj kl 18.00-20.00 i STH Jelgava, Nacka stadshus 

 

 

Nacka 2024-02-26 

 

Henrik Lindberg Helena Lindenius            Johanna Odhner 

Ordförande  Enhetschef Omsorgsenheten            Sekreterare 

 

 

 

 


